
INTERVJU SA ŠKOLSKOM KNJIŽNIČARKOM IVANOM AZENIĆ POVODOM 

DANA HRVATSKIH KNJIŽNICA 

 

- Koliko dugo radite u knjižnici?    

- Više od sedam godina.  

 

- Zašto ste odlučili postati knjižničarkom?    

- Zato što sam oduvijek sam voljela knjige. Posao knjižničara obuhvaća i dosta drugih 

zanimljivih poslova, koji nisu isključivo vezani uz knjige. Na primjer, održavanje radionica za 

učenike, pripremanje školskih priredbi, sudjelovanje u projektima…  

 

- Zadovoljava li vas knjižničarski posao?    

- Da, u potpunosti, jer on obuhvaća mnoštvo različitih, zanimljivih poslova.  

 

- Dosadi li vam kada posao knjižničara?    

- Dosad mi nije dosadio, a vjerujem da niti neće. 

 

- Postoji li nešto što vam se ne sviđa u vašem poslu?    

- Ne volim naplaćivanje zakasnine od učenika koji knjigu ne vrate na vrijeme. Ali, to je 

sastavni dio posla jer većinu učenika potakne da lektiru vrate na vrijeme pa tako i drugi 

učenici mogu doći do potrebne knjige.  

 

- Kako izgleda vaš radni dan?    

- Svaki mi je radni dan različit, ovisno o poslovima koji me čekaju. Jedino je svakodnevna 

posudba i vraćanje knjiga. Uglavnom mi dan počinje pregledavanjem poruka na službenom 

e-mailu.  

 

- Postoji li knjiga koja vam se najviše sviđa?    

- U različitim razdobljima života najviše su mi se sviđale različite knjige. Trenutno mi se 

najviše sviđa roman „Dobra zemlja“ književnice Pearl Buck.  

 

- Čitate li nekad knjige u knjižnici kad nema nikoga?    

- Ne, osim što ponekad nešto pretražujem u knjigama. Na primjer, nedavno sam tražila 

opise krajolika za čitateljski maraton koji je organiziralo Hrvatsko čitateljsko društvo, a u 

kojem su sudjelovali naši pojedini učenici.  

 

- Jeste li kao učenica voljeli čitati knjige?    

- Jesam, vrlo. 

 

- Koliko ste knjiga pročitali?    

- Ne znam točan broj. Godišnje pročitam desetak knjiga. 

 



- Koliko često čitate?    

- U zadnje vrijeme dva do tri puta tjedno.   

 

- Koliko knjiga ima u knjižnici?    

- Ima točno 6 378 knjiga. Tu su ubrojene i knjige koje su u posudbi. 

 

- Koja je knjiga najviše tražena?    

- Ovisi o tome koji je tekst za cjelovito čitanje najavljen. U zadnje je vrijeme najtraženiji 

roman „Koraljna vrata“ domaćeg autora Pavla Pavličića. 

 

- Koja je knjiga u knjižnici najstarija?    

- Knjiga „Osnovi fotografske tehnike“. Tiskana je 1949. godine. 

 

- Koja knjiga u knjižnici ima najviše stranica?    

- Rječnik pod nazivom „Enciklopedijski rječnik humanog i veterinarskog medicinskog 

nazivlja. Ima 1884 stranice.  

 

- Zašto vi mislite da je čitanje važno za mlade?    

- Čitajući otkrivate nove, nepoznate svjetove, proživljavate tuđe živote i tako na posredan 

način stječete iskustvo te se duhovno i emocionalno obogaćujete.  A osim toga, proširujete 

i svoj rječnik te razvijate izražavanje. 

 

- Što mislite o e-knjigama i hoće li one zamijeniti tiskane knjige?    

- Mislim da su e-knjige vrlo praktične – od njihove nabave pa sve do korištenja, pogotovo 

na putovanjima. Uvjerena sam da one ipak nikad neće u potpunosti zamijeniti tiskane 

knjige.  

 

- Koju biste nam knjigu preporučili?    

- Za vaš uzrast preporučila bih knjigu „Sofijin svijet: roman o povijesti filozofije“. Nažalost, 

u našoj je knjižnici nemamo. 


